
 
 
 
 

ОДРЖАНА ИЗБОРНА СКУПШТИНА НСПРВ 
Јелена Зејак нова-стара председница Скупштине, Хаџи 

З.М.Ковач генерални секретар, a Ранко Хрњаз председник ИО 
 

         Спојивши угодно с корисним, НСПРВ је на Светски дан наставника, 
05. октобра, уз свечано обележавање универзалног просветарског благдана 
и поделе награда ауторима најбољих ученичких радова на конкурсу 
„Подржимо учитеље“ у категорији литерарних и ликовних радова, те 
пригодном конференцијом посвећеном Међународном дану учитеља одржао 
и XI Редовну изборну Скупштину Синдиката.  
         Од 39 позваних делегата из све три војвођанске школске управе, 
позиву се одазвало чак 38, чиме је Скупштина добила легитимитет и 
легалитет да правоснажно одлучује о будућим путевима Синдиката и да 
може оценити претходни четворогодишњи рад НСПРВ.  
         Скупштина је отпочела поздравном речју председнице Скупштине 
Јелене Зејак, након чега је хор ОШ „Иво Лола Рибар“ Сомбор са 
диригентицом Славицом Соколовић извео краћи музички програм и, 
наравно, обавезну светосавску химну. На предлог тима за припрему 
Скупштине, односно Извршног одбора Синдиката, изабрана су неопходна 
радна тела, те су тако у Радно председништво предложени, а затим и 
једногласно изабрани Јелена Зејак, актуелна председница Скупштине, 
Ранко Хрњаз, председник Извршног одбора, Хаџи Здравко М. Ковач, 
генерални секретар, Олгица Протић, члан Извршног одбора и Мирољуб 
Бјелетић, члан Извршног одбора. За записничара изабран је Мирољуб 
Бјелетић из Сомбора, а за овериваче записника Отилија Чешљар Киш из 
Суботице и Олгица Протић из Зрењанина. У састав Верификационе 
комисије ушли су Софија Мандарић из Сомбора, Олгица Лукач из Вршца и 
Љубица Рељин из Новог Сада, а у састав Изборне комисије ушле су Драгана 
Укић из Сомбора, Тијана Млађеновић из Новог Сада и Александра Биберџић 
из Зрењанина.  
           Уследило је обраћање гостију, па је, између осталих, Скупштину 
поздравио и пожелео јој успешан рад представник Министарства просвете, 
науке и технолошког развоја – начелник Школске управе Сомбор, Борислав 
Станичков, који је, између осталог, нагласио да је „ово прилика у којој треба 
да гледамо аналитички, али и прилика да гледамо у будућност и да, пре 
свега, захвалимо свим наставницима на досадашњим резултатима и 
самопрегорном раду“. „Ја бих свакако указао на једну чињеницу – да је овај 
синдикат који има изузетно квалитетне акције и посвећује посебну пажњу 
материјалном положају радника у образовању заиста заслужан да се тај 
положај колико-толико поправио у оном једном периоду, али да је утолико 
задатак већи да се положај, а пре свега услови рада и све оно што се у 
школама дешава крене узлазном, а не силазном путањом“, рекао је проф. 
Станичков. 
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         Уследио је чин доделе признања за нашу дугогодишњу синдикалну 
активисткињу и повереницу за Јужнобачки и Сремски округ (ШУ Нови Сад), 
г-ђу Љубицу Рељин, која ових дана завршава своју просветарску каријеру и 
одлази у заслужену пензију. Уз подсећање на све што смо заједно прегрмели 
у последње 23 године од почетних корака нашег Синдиката до ових, када је 
Синдикат незаобилазан социјални партнер свакој власти и репрезентативна 
организација на свим нивоима, проф. Ковач је колегиници Рељин уручио 
уметничку слику, а честиткама су се придружили и чланови Радног 
председништва који су колегиници Љубици пожелели свако добро и срећу у 
пензионерским данима.  
         Након што је Верификациона комисија поднела свој извештај и 
констатовала да постоји готово апсолутни кворум, Скупштина је једногласно 
усвојила Пословник о раду Скупштине и једну измену дневног реда – допуну 
дневног реда који је био у позиву, тачком: „Усвајање програмских 
докумената“ (Програмских циљева и задатака, Плана рада НСПРВ у 
наредном четворогодишњем периоду и Резолуцијом XI Скупштине). Пошто 
су делегати Скупштине једногласно усвојили ову измену дневног реда, 
приступило се реализацији дневног реда, тако да је Извештај о раду у 
претходном четворогодишњем периоду поднео писмено Ранко Хрњаз, 
председник Извршног одбора, а усмено образложио Здравко Ковач, 
генерални секретар. У Извештају су побројане бројне активности Синдиката 
између две Скупштине и наглашено да је то био период у ком смо Синдикат 
одбранили од бивше кровне организације – ГСПРС „Независност“ и 
афирмисали кроз СрпС, чији смо један од два колективна члана и оснивача. 
Уз евидентне недостатке у функционисању кровне организације, наглашено 
је да је ипак тарифни суверенитет обезбеђен кроз ову организацију и да је 
треба развијати и унапређивати. Синдикат је у периоду између две 
Скупштине одржао 17 седница Извршног одбора, на којима су на дневном 
реду биле тачке везане за организацију Синдиката, а доминантне теме биле 
су везане за побољшање материјално-социјалног, радно-правног положаја и 
наравно, активности везане за сигурност радних места, а запажене су и 
бројне афирмативне активности везане за глобалне акције, попут Глобалне 
недеље активности, Светског дана учитеља, Светског дана борбе против 
дечијег рада, Светског дана борбе за достојанствен рад и сл., од којих су 
неке акције НСПРВ превазишле оквир деловања ове регионалне 
организације и проглашене националним активностима и у којима су 
учешће узели и сам министар лично (ГНА 2011.) и национални координатор 
МОР-а (Светски дан борбе против дечијег рада 2012.). Након краће 
расправе, овај Извештај је усвојен једногласно, чиме је потврђено да је 
Синдикат сво време био на правом курсу.  
         Извештај Надзорног одбора о материјално-финансијском пословању за 
мандатни период у писменој форми поднели су Драгољуб Ђурић, 
председник Надзорног одбора и Књиговодствена канцеларија „И.К.“ која 
води овај сектор у Синдикату, а усмено образложио проф. Ковач, генерални 
секретар. Након што је констатовано да су средства трошена наменски, да 
је књиговодствена документација уредна и комплетна и да се из ње у 
потпуности и поуздано може сагледати финансијско пословање правног 
лица и нажалост костатовано да је остварен известан губитак у пословању 
(добра чињеница је да је рачун претходних година био позитиван, па ова 
чињеница није утицала на пословну способност Синдиката) делегати 



Скупштине су једногласно усвојили и овај Извештај, али и подржали 
руководство Синдиката у намери да изврши рационализацију дела 
нефиксних трошкова, како би се убудуће извршио баланс између 
приходовне и расходовне стране.  
         Затим се на дневном реду нашао писмени Извештај о раду 
Статутарног одбора, који су образложили председник Статутарног одбора 
Јован Вицаи и Хаџи Здравко Ковач, генерални секретар. У Извештају су 
набројане активности Статутарног одбора које су резултирале изменама и 
допунама претходног Статута на начин да је из правно-техничких разлога 
Скупштина одржана 05. октобра 2010. године донела нови Статут, који је за 
последње две године претрпео само једну измену, коју је на предлог 
Статутарног одбора, а у складу са одредбама Статута усвојио Извршни 
одбор у априлу 2011. године, где је додат став 1. члана 9., који као 
делатност Синдиката препознаје едукацију запослених, чланова Синдиката, 
органа руковођења и управљања и других заинтересованих. Ова измена је 
уследила како би Синдикат могао прибавити сагласност Министарства 
просвете на семинаре стручног усавршавања наставника, којима је 
конкурисао код ЗУОВ-а. И овај извештај усвојен је једногласно.  
         Последњи од извештаја који су се нашли на дневном реду био је 
Извештај о раду ССФ за претходне две године. У Извештају се констатује 
жива активност – чак 22 седнице за две године, просечна позајмица је била 
нешто већа од 19.000 динара, а исплаћено је готово 200 позајмица у те две 
године у укупном износу од готово 4 милиона динара. Сем тога, исплаћно је 
17 отпремнина за одлазак у пензију и једна отпремнина за случај 
проглашења корисника ССФ технолошким вишком. ССФ има два орочена 
депозита у износу од сса 2,5 милиона динара и обртних средстава на дан 
01.10. нешто више од 500.000 динара. У поменутом периоду донет је нови 
Правилник о коришћењу средстава ССФ и уведена је административна 
забрана за кориснике средстава Фонда. Извештај је поднео у писменој 
форми и усмено образложио председник Управног одбора Мирољуб 
Бјелетић, који је нагласио да је неопходно проширити ССФ, чиме би се 
отворила могућност и већих износа позајмица него што је то данашњи 
лимит од 25.000 динара. Након краће дискусије, и овај извештај усвојен је 
једногласно.  
         Уследила је тачка давања разрешнице члановима органа НСПРВ у 
мандату, а затим се прешло на избор и именовање органа Синдиката. 
Предлог за председника Скупштине НСПРВ поднео је, у име Радног 
председништва, Здравко Ковач, који је образложио предлог да и у будућем 
мандатном периоду ову функцију обавља колегиница Јелена Зејак из 
Суботице. Да је колегиница Зејак добро обављала ову функцију у 
претходном периоду, потврдили су и делегати Скупштине који су 
једногласно били за овај предлог. 
         У складу са новим бројем чланова Извршног одбора,  за чланове 
Извршног одбора предложени су на регионалним скупштинама изабрани 
представници школских управа: Ранко Хрњаз, Златко Марков, Олгица 
Протић, Бранко Мрзић и Олгица Лукач (сви из ШУ Зрењанин), Хаџи 
Здравко М. Ковач, Мирољуб Бјелетић, Софија Мандарић, Роланд Вучинић, 
Јелена Зејак и Отилија Чешљар Киш (сви из ШУ Сомбор) и Светлана 
Продановић (ШУ Нови Сад). Како се ради о верификацији већ изабраних 
чланова Извршног одбора, делегати Скупштине су једногласно потврдили 



избор регионалних скупштина и напред наведене колеге су на тај начин 
постале чланови руководства Синдиката.  
         У истој процедури верификовани су мандати чланова и заменика 
чланова Надзорног одбора, па су за чланове Надзорног одбора изабрани: 
Владимир Стојшин (ШУ Зрењанин), Ирена Јовановић Каса и Гордана Баста 
Молнар (ШУ Сомбор), а за њихове замене Тешана Аћин и Ференц Шмит (ШУ 
Зрењанин) и Драгољуб Ђурић (ШУ Сомбор). 
         Уследила је кандидатура и избор чланова и заменика чланова 
Статутарног одбора. Образложени предлог Радног Председништва, а на 
основу претходно извршених избора и кандидатуре од стране 
координационих одбора школских управа, једногласно су потврдили 
делегати XI Скупштине, те су за чланове Статутарног одбора изабрани: 
Доротеја Рудић, Томислав Дрвар и Јелена Чекић (ШУ Сомбор) и Ласло Добо 
и Тања Рођенков (ШУ Зрењанин), а за замене чланова Сандра Плавшић и 
Дамир Шимунов (ШУ Сомбор), те Борко Божовић, Смиљка Патаки  и 
Жужана Кабок (ШУ Зрењанин).  
         У наредном периоду средствима ССФ управљаће нови Управни одбор у 
саставу: Мирољуб Бјелетић, Весна Крстић и Гордана Баста Молнар, сви из 
ШУ Сомбор, пошто је Скупштина проценила да је из техничких разлога 
најцелисходније да сви представници буду из ШУ Сомбор, због смањења 
трошкова састанака и живе активности Фонда, а и због чињенице да се 
послови везани за књиговодство и материјално пословање воде у Сомбору.  
         Испуњавајући законске обавезе, Скупштина је за наредни мандат 
именовала и благајника и ликвидатора, па ће у наредном периоду послове 
благајника обављати Драгана Укић, технички секретар НСПРВ из Сомбора, 
а послове ликвидатора Софија Мандарић, такође из Сомбора.  
         У наставку ове тачке дневног реда извршен је реизбор представника 
НСПРВ у СрпС-у, па ће у наредном четворогодишњем периоду Синдикат у 
кровној организацији престављати – у Републичком одбору: Здравко Ковач, 
Мирољуб Бјелетић, Слободан Гњидић, Јелена Зејак и Отилија Чешљар Киш 
(из ШУ Сомбор), те Ранко Хрњаз, Олгица Протић, Ласло Добо, Златко Марков 
и Олгица Лукач (из ШУ Зрењанин), док ће чланови Председништва СрпС-а, 
односно представници Синдиката у СрпС-у бити: Здравко Ковач и Мирољуб 
Бјелетић (ШУ Сомбор) и Ранко Хрњаз и Олгица Протић (ШУ Зрењанин). У 
Надзорни одбор СрпС-а за чланове предложени и изабрани су: Ференц 
Шмит (ШУ Зрењанин) и Ирена Јовановић Каса (ШУ Сомбор), а замене 
Гордана Баста Молнар (ШУ Сомбор) и Жељко Цвијановић (ШУ Зрењанин). 
Скупштина НСПРВ је за чланове Статутарног одбора СрпС-а предложила 
Томислава Дрвара и Јелену Чекић (ШУ Сомбор) и Бранка Мрзића (ШУ 
Зрењанин), а за замене Биљану Станковић и Тању Рођенков (ШУ Зрењанин) 
и Доротеју Рудић (ШУ Сомбор). Потврђивањем и верификовањем избора 
чланова и замена чланова Статутарног одбора исцрпљена је и ова, десета 
тачка дневног реда, па се прешло на усвајање програмских докумената.  
         Први докуменат о ком су расправљали делегати Скупштине били су 
Програмски циљеви и задаци за период од 2012. до 2016. године. У овом 
обимном и амбициозном документу, делегати су расправљали о 
програмским циљевима, програмским задацима и, наравно, методама и 
средствима за остваривање програмских задатака. Као један од приоритета 
усвојен је циљ који се тиче утврђивања основице за обрачун и исплату 
зарада (тзв. цене рада) и коефицијената за обрачун и исплату зарада које би 



запосленима обезбедиле материјалну и социјалну сигурност по основи рада 
и зараду довољну за достојан живот запосленог и његове породице, као и 
залагање за доношење нове Уредбе о коефицијентима у којој би у периоду од 
три године поново били успостављени некадашњи односи између најниже и 
највише плате од 1:3 у основним и средњим школама и домовима ученика, 
односно 1:5 у универзитетском образовању, те залагање за доношење 
платних разреда и/или изједначавање услова и рада и изједначавање 
зарада у образовању са зарадама јавни служби и државних органа. Посебно 
је наглашена потреба развоја синдиката јавних служби и остваривање 
заједничких интереса запослених у просвети са запосленима у другим 
јавним службама.  
         Као основну активност остваривања програмских циљева, Синдикат 
ће се усмерити на закључивање колективних уговора или других општих 
аката (споразума, протокола...) која ће гарантовати остваривање поменутих 
права, као и враћање изгубљених права, попут топлог оброка, регреса и сл. 
Синдикат ће се посебно залагати да се остваре и друга права проистекла из 
рада, као што су накнаде трошкова за превоз, за стручно усавршавање и сл.  
         У својој борби НСПРВ ће користити различите методе и средства за 
остваривање зацртаних циљева и задатака, те ће уз преговарање користити 
и друге синдикалне активности и континуирано се борити за враћање права 
на штрајк који је у овом тренутку суспендован, не само синдикатима у 
просвети, већ и другим синдикатима јавног сектора, што је у супротности 
са дефиницијом МОР-а о есенцијалним делатностима којима је могуће 
прописати минимум процеса рада. Синдикат ће и даље континуирано 
радити на едукацији, не само чланова, већ и социјалних партнера, јер је 
превентива увек боља од накнадног лечења. Након краће расправе у којој је 
учествовало више делегата Скупштине, Скупштина је једногласно усвојила 
Програмске циљеве и задатке. 
         Након усвајања Програмских циљева и задатака, генерални секретар 
НСПРВ, проф. Ковач је делегатима Скупштине представио предлог Плана 
рада за наредни, четворогодишњи период и посебно говорио о потреби 
побољшања услова рада и подизања на виши ниво функционалности и 
оперативности Синдиката. Проф. Ковач је нагласио неопходност рада на 
даљој консолидацији и организацији Синдиката и органа Синдиката, а 
посебно о формирању секторских одбора, као и секција и комисија 
Синдиката, те консолидацији синдикалних организација у школама, 
односно установама на нивоу школских управа и локалних самоуправа. 
Посебан нагласак он је дао на оспособљавање синдикалних организација, 
али и активиста, па и чланова синдиката за ефикаснији рад, при чему је 
успоставио јасну црту између основног синдикалног образовања, које 
укључује принципе, циљеве, функцију и улогу синдикалне организације у 
школи и установи и принципе, циљеве, функцију и улогу повереништва 
Синдиката у школи и установи, са освртом на „постављање на ноге“ 
организације, рад Извршног одбора у синдикалној организацији, улогу 
председника/повереника синдикалне организације и рад на заштити права 
појединачних чланова и специјалистичког синдикалног образовања које 
подразумева образовање за колективно преговарање, за мирење, 
посредовање и арбитражу, за социјални дијалог, за организовање и вођење 
штрајка, стратешко планирање, радно-правну заштиту и односе са 
јавношћу. У уводном излагању о плану рада, проф. Ковач је нагласио да је 



неопходно идентификовати горуће проблеме и решавати их по плану 
приоритета. Уследила је краћа дискусија везана за предлог Плана рада, а 
након тога и овај програмски докуменат усвојен је једногласно. 
         Као последњи од програмских докумената, делегати XI Скупштине 
усвојили су предлог Резолуције у којој су нагласили потребу за остваривањем 
циљева Образовања за све, као кључа економског и социјалног развоја 
друштва и најбржег излаза из сиромаштва, беде и заостајања, те већим 
обухватом смештаја у предшколским установама и установама ученичког и 
студентског стандарда, као и потребом обезбеђивања бесплатних уџбеника 
за све ученике у основним школама.  XI Скупштина је поздравила увођење 
Болоњског процеса, оценила га као добродошао, пошто ће он омогућити 
имплементацију српског образовног система у европски и светски и 
обезбедити већу мобилност студената, наставника, научника, као и 
признавање диплома стечених у Србији широм света, иако су и делегати 
Скупштине потпуно свесни отпора и недостатака овог процеса. Скупштина 
се најоштрије противи тренду који образовне услуге изједначава са свим 
другим услугама, односно са робом која се може купити или продати на 
тржишту. Скупштина НСПРВ тражи од Владе Србије да се да приоритет 
реформи средњег стручног образовања, као и да се повећа издвајање БДП 
за образовање. Осим тога, делегати Скупштине траже од Владе да се 
изврши децентрализација финансирања и управљања образовања и уведе 
више реда у приватизацију у образовању. Осим тога, делегати Скупштине 
захтевају да Влада Србије поштује међународне договоре и примењује 
конвенције OECD-а, UNESCO, ILO-а и Европске Уније, те да престане са 
кршењем ратификованих конвенција, пошто су оне самим чином 
ратификације постале део домаће легислативе. На крају се од Владе 
Републике Србије тражи да социјални дијалог учини суштинским и 
садржински пуним, а не формом, те да репрезентативни синдикати буду 
препознати као социјални партнери у реформи система, рационализацији и 
буџетском планирању. И ову декларацију су делегати Скупштине 
једногласно усвојили и на тај начин исцрпели већину дневног реда, пошто је 
уследила тачка: „Текућа питања“, у којој су дати одређени одговори на 
питање делегата везана  за свакодневне активности. У оквиру те тачке, 
Скупштина је расправљала о Споразуму о приступању СПРВ СрпС-у и након 
дискусије одбила да се ратификује тај Споразум, јер је у супротности са 
Статутом НСПРВ. Скупштина је обавезала представнике у органима СрпС-а 
да питање Споразума поставе на дневни ред и да заступају став да се 
морају поштовати статутарне одредбе НСПРВ и СрпС и да се за будуће 
синдикалне интеграције морају дефинисати јасно утврђена правила по 
којима нове организације могу приступити СрпС-у, поштујући права која 
припадају оснивачима СрпС-а.  
         У завршној речи, председница Скупштине је захвалила свим 
делегатима на напорима које су учинили да успе и конференција у поводу 
Светског дана учитеља, али и сама Скупштина и позвала их да дружење 
наставе уз свечани ручак, пре него што се врате у своје средине и 
свакодневним обавезама. 
 
Нови Сад, 29.10.2012.год.                               проф. Хаџи Здравко М. Ковач 
                                                                           генерални секретар НСПРВ 


